
Operating Instructions

FREEMOTIONTM (SL102 & CASSETTES)

1.	 To lower your shade, grasp the bottom bar (handle) from the centre-point and gently pull the 
shade down to desired position.

2.	 To raise your shade, using the bottom bar, gently guide the shade up to desired position.

TIPS

o   Operate the shade gradually and evenly, do not quickly force the shade up or down.
o   Shade MUST be operated from the centre of the bottom rail to avoid telescoping and damaging the 

fabric. If applicable, please ensure the bottom rail handle is positioned in the centre of the shade.
o   For High-Lite Shades, pull the bottom rail straight down ensuring it is not tilted forward. Rotating the 

bottom rail may cause the fabric to cinch or get damaged. 
o   For High-Lite shades wider than 60” you SHOULD ALWAYS operate the shade with two hands to 

support the bottom rail and ensure fabric isn’t creased or cinched.

Tension Adjustment
•	 If shade is raising on its own, loosen the tension by turning the dial counter-clockwise.
•	 If shade is lowering on its own, increase tension by turning the dial clockwise.

Less
tension

More
tension

Reverse RollRegular Roll

Less
tension

More
tension

SL102 HEADRAIL & V-80 CASSETTE

HOW TO OPERATE

CAUTION: Do not lower the shade past the ordered length because damage may occur to the shade.

BOTTOM RAIL HANDLE (SPRINGDRIVETM & FREEMOTIONTM ROLLER ONLY)

o   Snap “C” - Bottom Rail Handle onto the CENTRE of the 
bottom rail.  

o   Slide “U” - Bottom Rail Handle onto the CENTRE of the hem 
pocket bottom rail.

TELESCOPIC POLE
*Adjust the length of the telescopic pole and lock it in place by twisting it. 
•	 Use the pole to pull the handle down.
•	 Use the pole to push the handle up.

“C” - Bottom Rail Handle “U” - Bottom Rail Handle
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Operating Instructions

HOW TO OPERATE

FREEMOTIONTM (FASCIA & OPEN ROLL)

1.	 To lower your shade, grasp the bottom bar (handle) from the centre-point and gently pull the 
shade down to desired position.

2.	 To raise your shade, using the bottom bar, gently guide the shade up to desired position.

TIPS

o   Operate the shade gradually and evenly, do not quickly force the shade up or down.
o   Shade MUST be operated from the centre of the bottom rail to avoid telescoping and damaging the 

fabric. If applicable, please ensure the bottom rail handle is positioned in the centre of the shade.
o   For High-Lite Shades, pull the bottom rail straight down ensuring it is not tilted forward. Rotating the 

bottom rail may cause the fabric to cinch or get damaged. 
o   For High-Lite shades wider than 60” you SHOULD ALWAYS operate the shade with two hands to 

support the bottom rail and ensure fabric isn’t creased or cinched.

Tension Adjustment
*Tension can be adjusted by rotating the dial located on left side of shade (right side for reverse roll). 
•	 If shade is raising on its own, loosen the tension by turning the dial clockwise.
•	 If shade is lowering on its own, increase tension by turning the dial counter-clockwise.

If pin is released prior to control-end installation, spring will release all tension making the shade 
inoperable. Tension can be rebuilt by rotating the control end (left side) with the winding handle.
•	 Pull the control-end out of the tube by 3”.
•	 Place the winding handle on the end of the control-end.
•	 Turn the handle. Estimated number of rotations needed can be found in the chart on the left.
•	 Remove the handle.
•	 WITHOUT PUSHING THE CONTROL-END SPRING, insert the pin provided in through the small hole 

on the control-end.
•	 Put the control-end back in the tube.
•	 Follow installation instructions to install your shade.

•	 After installation slight adjustments may be necessary. Follow the steps under tension adjustment.

Control-End 
Spring

Pin

Shade 
Width

# of 
Rotations

Up to 17” 16
18” - 24” 20
25” - 48” 18
49” - 60” 20
61” - 72” 15
73” - 84” 12
85” - 96” 15

Less
tension

More
tension

Regular Roll Reverse Roll

Less
tension

More
tension

Winding 
Handle*For shades wider than 

96” please contact our 
Customer Service team
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Notice d’emploi pour les toiles sans cordon

FREEMOTIONTM (SL102 ET CAISSONS)

1.	 Pour faire descendre votre toile, prenez la traverse inférieure (poignée) au milieu et tirez tout 
doucement vers le bas jusqu’à la position souhaitée.

2.	 Pour relever votre toile, en utilisant la traverse inférieure, guidez doucement la toile jusqu’à la 
position souhaitée.

CONSEILS

o   Actionnez la toile progressivement et uniformément, ne forcez pas rapidement la toile vers le haut 
ou vers le bas.

o   La toile DOIT être actionné à partir du centre du traverse inférieur pour éviter de télescoper 
et d’endommager le tissu. Le cas échéant, s’assurer que la poignée du traverse inférieur est 
positionnée au centre de la toile.

o   Pour les stores High-Lite, tirez le traverse inférieur vers le bas en vous assurant qu’il n’est pas incliné 
vers l’avant. La rotation du traverse inférieur peut entraîner le serrage du tissu ou l’endommager. 

o   Pour les stores High-Lite de plus de 60 po, vous DEVEZ TOUJOURS utiliser le store à deux mains pour 
soutenir le traverse inférieur et vous assurer que le tissu n’est pas froissé ou serré.

Réglage de la tension
•	 Si la toile se lève d’elle-même, relâchez la tension en tournant le cadran dans le sens antihoraire.
•	 Si la toile s’abaisse d’elle-même, augmentez la tension en tournant le cadran dans le sens horaire.

Moins de 
tension

Plus de 
tension

Rouleau InverseRouleau Régulier

Moins de 
tension

Plus de 
tension

SL102 & CAISSON V-80

MODE DE FONCTIONNEMENT

ATTENTION : Ne faites pas descendre la toile plus bas que la longueur commandée car cela pourrait l’endommager.

POIGNÉE

o   Encliqueter la poignée - “C” du rail inférieur sur 
le CENTRE du rail inférieur.  

o   Glissière la poignée - “U” du rail inférieur sur le 
CENTRE du rail inférieur. 

PÔLE TÉLESCOPIQUE
*Régler la longueur du pôle télescopique et le verrouiller 
en place en le tordant. 
•	 Utiliser le pôle pour tirer la poignée vers le bas.
•	 Utiliser le pôle pour pousser la poignée vers le haut.

Poignée - “C” Poignée - “U”
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Notice d’emploi pour les toiles sans cordon

FREEMOTIONTM (FASCIA ET ROULEAU EXPOSÉ)

1.	 Pour faire descendre votre toile, prenez la traverse inférieure (poignée) au milieu et tirez tout 
doucement vers le bas jusqu’à la position souhaitée.

2.	 Pour relever votre toile, en utilisant la traverse inférieure, guidez doucement la toile jusqu’à la 
position souhaitée.

CONSEILS

o   Actionnez la toile progressivement et uniformément, ne forcez pas rapidement la toile vers le haut 
ou vers le bas.

o   La toile DOIT être actionné à partir du centre du traverse inférieur pour éviter de télescoper 
et d’endommager le tissu. Le cas échéant, s’assurer que la poignée du traverse inférieur est 
positionnée au centre de la toile.

o   Pour les stores High-Lite, tirez le traverse inférieur vers le bas en vous assurant qu’il n’est pas incliné 
vers l’avant. La rotation du traverse inférieur peut entraîner le serrage du tissu ou l’endommager. 

o   Pour les stores High-Lite de plus de 60 po, vous DEVEZ TOUJOURS utiliser le store à deux mains pour 
soutenir le traverse inférieur et vous assurer que le tissu n’est pas froissé ou serré.

Réglage de la tension
*La tension peut être ajustée en faisant tourner le cadran situé sur le côté gauche de la toile (côté droit 
pour le rouleau inverse). 
•	 Si la toile se lève d’elle-même, relâchez la tension en tournant le cadran dans le sens horaire.
•	 Si la toile s’abaisse d’elle-même, augmentez la tension en tournant le cadran dans le sens 

antihoraire.

Si la goupille est relâchée avant l’installation de le côté commande, le ressort relâchera toute la tension 
rendant la toile inopérable. La tension peut être reconstruite en tournant le côté commande (gauche) 
avec la poignée d’enroulement.
•	 Retirer le côté commande du tube de 3 po.
•	 Placez la poignée d’enroulement à le côté commande.
•	 Tournez la poignée. Le nombre estimé de rotations nécessaires se trouve dans le graphique de 

gauche.
•	 Retirer la poignée.
•	 SANS POUSSER LE RESSORT DE CÔTÉ DE COMMANDE, insérer la goupille fournie dans le petit 

trou sur l’e côté de commande.
•	 Remettez le côté de commande dans le tube.
•	 Suivez les instructions d’installation pour installer votre toile.

•	 Après l’installation, de légers ajustements peuvent être nécessaires. Suivez les étapes de réglage 
de la tension.

Ressort

Goupille 

Largeur 
du store

# de 
rotations

< 18po. 16
18 - 24po. 20
25 - 48po. 18
49 - 60po. 20
61 - 72po. 15
73 - 84po. 12
85 - 96po. 15
> 96po. Contacter 

le service 
client

Moins de 
tension

Plus de 
tension

Rouleau Régulier Rouleau Inverse

Moins de 
tension

Plus de 
tension

Poignée 
d’enroulement
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